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Protokoll fört vid styrelsemöte i Svensk förening för allmänmedicin 
på Svenska Läkaresällskapet 2024-02-01 – 2024-02-02 
 
Närvarande 
Magnus Isacson (MI), ordförande 
Anders Lundqvist (AL), facklig sekreterare 
Andreas Stomby (AS), vetenskaplig sekreterare 
Panteha Hatefi (PH), kassör  
Linda Sandberg (LS), ledamot 
Andreas Thörneby (AT), ledamot 
Emil Péclard (EP), vice ordförande 
 
Meddelat förhinder 
Åke Åkesson (ÅÅ), ledamot  
 
Adjungerade 
Helene Swärd (HS), kansliet 
Isabelle Körner Johnsson (IKJ), kansliet 

 
 
 
 

 
 
§ 17 

 
 
Mötet öppnades av ordförande och presenterade vår nya kanslist Isabelle Körner Johnsson. 

 
§ 18 

 
Dagordningen fastställdes och övriga frågor lades till. 

 
§ 19 
 
§ 20 

 
Föregående Att-göra-lista gicks igenom och lades till handlingarna. 
 
Ekonomi 

- Resultat 2023 presenterades av PH. Det ser huvudsakligen ut som förväntat. 
Resonemang kring periodiseringens olika utfall. Ambitionen är en balans mellan utgifter 
och inkomster men vi har råd med ett minusresultat. 
 

- Mitt-i-ST: Återkoppling 17–18/1. Margareta Troein håller på att göra en tydlig 
framställning av Kompetensvärderingsrådets organisation, behov av administrativt stöd 
och planer mm som kommer att presenteras på rådets möte 21/2.  
 

- Investeringsbudget för utvecklingsområden. 
 

- Ökad arbetsgrad för Katarina Boltenstern som adm stöd för specialistexamen. Innan 
detta beslutas behövs ett mått på Karin Lindhagens administrativa insats. Anders 
bevakar. 
 

- NEX: Flera av fram för allt värderarna har börjat utnyttja tjänsten, extra kostnader om 
jourtelefonen rings trots att inga tjänster erbjuds då. 
 

- NAAKA-mötet har hittills åtta anmälningar. 
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§ 21 Forskning  
 a) AS rapporterar från Forskningsrådets möte där man har fattat beslut att utse årets 

avhandling. Karin Rydstedt, specialist i allmänmedicin, Göteborg, fick utmärkelsen efter 
att ha undersökt tonsillitbehandling ur olika aspekter. Bland övriga sju nominerade 
fanns flera intressanta arbeten som AS planerar att ge uppmärksamhet åt i 
AllmänMedicin.   
Beslut: Målgruppen för utmärkelsen ska vara specialister eller ST-läkare i 
allmänmedicin. 
 

b) Forskningsrådet kommer att ha rollen som bollplank åt arbetet med KKV. 
 

c) En struktur för Forskningsrådets bidrag till AllmänMedicin finns, men behöver 
uppmärksammas inför varje nummer på ett bättre sätt. 
 

d) NCGP 2026 behöver skapa en kommitté med kapaciteten att kunna bedöma 2-300 
abstracts. Sju-åtta personer från NCGP 2026 arrangörerna i Jönköping kommer att 
bevista NCGP i Åbo i juni. 
 

e) EGPRN bevakas av Hans Thulesius och Jörgen Månsson. 
 

f) Namnet forskningsanslag behöver bytas ut till något som bättre beskriver syftet. 
Resestipendium för att presentera allmänmedicinsk forskning på kongresser är vad det 
handlar om.  
 

g) Många disputerade allmänläkare avslutar sin forskning i och med att 
avhandlingsarbetet är avklarat. Orsaken behöver undersökas vidare. 

  
§ 22 
 
 
 
§ 23 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 24 
 
 
 
§ 25 
 
 
 

Remisser 
Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus SOU 2023:62. Svar till 
SLS senast 2024-04-01. Beslut: LS med stöd av EP och PH sammanställer ett remissvar.  
 
Planering styrelseinternat Steningevik i september med anknytande möte med 
lokalordföranden och rådsrepresentanter på temat KKV. 
Datum 17–20 september. Styrelsen sammanstrålar till middag tisdag kl 19.00, styrelsemöte 
onsdag till torsdag kl 15.00. Lokalföreningsrepresentanter och rådsordförande samt 
resurspersoner SFAM-H ansluter då. Tema KKV med grupparbeten fredag fm, samling i 
storgrupp 11-12, övriga ärenden 13–15 och därefter avslut. Uppföljande Teamsmöte. Mötet på 
Steningevik behöver en budget. Inbjudan behöver färdigställas och Steningevik har kontaktats 
angående grupprum. Samtliga lokalföreningar inbjuds oavsett intresse för KKV-workshops. 
Inbjudan skickas under februari. 
 
Almedalen 
MI och ÅÅ representerar SFAM, inget mingel däremot ett seminarium samt paneldebatter. 
Nätverkande är det främsta syftet. Plats i Läkartidningens tält. PH budgeterar. 
 
Verksamhetsplan 
Justerades med tillägget i huvudinriktningen: Stärka allmänmedicinens bidrag till en hållbar 
hälso- och sjukvård. Tydliggörande av KKV under rubriken Medarrangera.  
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§ 26 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 27 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 

Möte med DLF: Nordic Leader Seminar, vårt ST-dokument, politikerkontakter och vad vi ska ta 
upp, KKV, Hippokratesrevision, Förstatligande av sjukvården, Fortbildningsstopp, 1/1100 – 
vad händer? 
Närvarande från DLF: Marina Tuutma, Carolina Emdin, Anders Larsson, Daniel Moberg, Taymaz 
Foladi, Miriam Hellman Ben-Neji, Marcus Fremer, Nadja Schuten Huitink. 
 

a) 1/1100 vad händer? Svårt att erhålla jämförbara siffror på bemanningssituationen när 
regionerna tillfrågas. Svaren på DLFs nationella enkäter är otillfredsställande.  
Två strategier presenteras: 1. Verka för att redovisning av bemanning sker i samband 
med årlig ackreditering. SKR behöver vara med på banan. 2. Lokalföreningar i DLF och i 
vissa fall lokala SFAM-föreningar undersöker på det sätt AS gav ett exempel på från 
Region Jönköping. 
 

b) MI informerar om SFAMs KKV-satsning med landsomfattande workshops med SFAM-H 
som faciliterare. Listor över lågvärdevård som behöver utmönstras sammanställs och 
ett begränsat antal åtgärder föreslås. Marina Tuutma berättar om ett regionalt initiativ 
från Värmland. Risk för att KKV kidnappas av intressenter med andra drivkrafter. 
Professionell förankring förordas. Stegvis införande rekommenderas. Detta är ett 
långsiktigt projekt. 
 

c) Fortbildningsrestriktioner ser olika ut. Fortbildningssamordnarmöte 9/2 med 
lägesrapporter och genomgång av SFAMs policydokument kring yrkeslångt lärande. 
Artikel från EP skickad till Dagens Medicin. Angeläget ämne att bevaka och situationen 
är oacceptabel.  
 

d) Nordic Leader Seminar i Stockholm 27–30/8 2025. Samarrangemang mellan SFAM och 
DLF som delar på kostnaden. Läkarförbundets lokaler föreslås. Det behövs skapas en 
arrangörskommitté. Programmet följer mönstret från tidigare möten där varje land 
ansvarar för ett tema med efterföljande diskussion. Sociala event tillkommer. MI 
kontaktar de finländska kollegorna för närmare besked kring arrangemangen. 
 

e) Politikerkontakter: DLF ser närmaste tiden över vilka frågor de vill aktualisera och sedan 
får vi väga samman dessa med SFAMs förslag. Kontakterna initieras parvis med en 
deltagare från vardera föreningen. 

 
Tidskriften AllmänMedicin, frågor från redaktionsmöte 18–19/1 

1. Styrelsemötesprotokollen mejlas till chefredaktören. 
2. Styrelsens kontaktperson deltar under del av det årliga redaktionsmötet. 
3. Vi granskar avtalet med Mediahuset. Annonssidor är 31. Kostnaden är ca 500 000 kr för 

att producera tidskriften. Vad kommer det att kosta att producera utan annonser? Ska 
det överhuvudtaget finnas annonser? Uppdrag till redaktionen att undersöka andra 
möjligheter än Mediahuset med/utan reklam.  

4. Möjlighet till mellanliggande webpublicerade artiklar? Syftet att kunna publicera mera 
tidskänsligt material och intern debatt inom föreningen, inklusive replik på 
papperstidningens innehåll.  

Beslut:  AT kontaktar tidskriftsredaktionen att undersöka alternativ för produktionen, och 
undersöka möjligheten till mellanliggande webbpubliceringar. Mejla protokollen till 
chefredaktören. 
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§ 28 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 29 
 
 
§ 30 
 
 
 
 
§ 31 
 
 
§ 32 
 
 
 
§ 33 
 
 
§ 34 
 
 
 
§ 35 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 36 
 
 

Levnadsvanerådet/NPO Levnadsvanor på besök  
Gäster: Malin Skogsström, Hans Lingfors, Åsa Thurfjell, Lena Lundberg, Mikael Wibom, Lars 
Jerdén. 
MI föredrar styrelsens förberedande diskussion i frågan. Malin visar bilder kring uppgiften. 
Levnadsvaneförändring som en del av behandling av folksjukdomar, dvs ett viktigt inslag i 
vårdcentralens arbete. En ingående diskussion följde med ett spektrum av olika synpunkter som 
visade på frågans komplexitet. Allt från behovet av horisontella prioriteringar tfa 
kunskapsstyrningens undanträngningseffekter, till vikten av riktade hälsoundersökningar  
(”BVC för vuxna”) som en slags efterfrågestrategi för att åstadkomma goda levnadsvanor 
berördes. Hälsosamtalen är en kombination av intervention och vissa screeningsinslag. Tydliga 
rutiner för levnadsvanearbete behövs. Samhällsinsatser i samspel med individuell prevention är 
viktigt. Socialt stöd och sammanhang, social förskrivning vid ensamhetsproblematik. Det ganska 
svaga evidensläget, preventiva paradoxen och avarter i form av politiska satsningar 
(hälsoobligationer, ensidig FaR-satsning) var andra frågor som togs upp.  
 
Verksamhetsberättelse 
En del förkortningar kan skrivas ut. Alla uppmanas bidra med ev artiklar skrivna under året.   
 
Planering för året  
Proposition till fullmäktige att ändra antalet i styrelsen till 1–4 övriga ledamöter. MI formulerar 
denna. AL har förhinder 8/4. Konstituerande möte efter fullmäktigemötet. Styrelsemöten 6/5, 
20/5, 3/6 reservmöte 17/6. SLS fullmakt till Linda behövs. AS kollar.  
 
Anmälan till motioner till SLS fullmäktie 
Ev motion om avgiftsfria grupprum tas upp 19 feb.  
 
Kongress 2024  
Planerat deltagarantal på lokalföreningsmötet bör kommuniceras med arrangören.  MI. 
Kongressanmälningar 212 till dags dato, målet 360 verkar rimligt fortfarande. 
 
Kongress 2025 
Fråga Skåne Malmö. MI. 
 
Bjuda in Sanna Althini för diskussion kring dokument ”Kompetenser fast läkare” 
Gediget SLS dokument kring fast läkare som Sanna skapat tillsammans med Susann Asplund. 
Sanna erbjuds 30 min på mötet 19/2.  Vi börjar 19.45 och slutar 21.15.  
 
Podcast Allmänmedicin 
ST-läkare i allmänmedicin Jakob to Baben, tidigare onkolog Ryhov Jönköping har tidigare 
erfarenhet av att arbeta med poddmaterial genom Svensk Onkologisk Förening. Exempel på 
olika temainnehåll i avsnitten i form av spaning, intervju, medicinska baskunskaper, fördjupning 
av artiklar osv.  
SFAM-PEN som fick ekonomiskt stöd genom Socialstyrelsens kronikersatsning producerades av 
företaget CS Combined. Åtta avsnitt per år. AS frågar Ulrika om denna erfarenhet. MI kontaktar 
Jakob to Baben för ett videomöte. 
 
Samarbete eHälsoläkarföreningen? 
Magnus Röjvall, Capio, brev om önskat samarbete/dialog om digitalisering. Vilket arbete pågår? 
Kontaktperson? Samarbete? Fortsatt dialog?  
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§ 37 
 
 
§ 38 
 
 
§ 39 
 
 
 
 
 
 
 
§ 40 
 
 
§ 41 

För tidigt att prata om samarbete men dialog är OK så länge inga namn från SFAM används i 
kommunikationen. Motfråga till Magnus Röjvall om att starta ett Digitaliseringsråd i SFAM. MI 
svarar honom. Andra personer kan komma i fråga som alternativ. Om vi lyckas rekrytera någon 
ordförande till ett sådant råd kan vi senare gå ut med en intresseförfrågan om deltagande i ett 
nyhetsbrev.  
 
Rapport från externa möten 
MI varit på bokrelease angående Anna Gustafssons bok, Du sköna nya värld.  
 
Månadens nyhetsbrev 
Sammanställs fortlöpande.  
 
Övriga frågor  

a) Årets lejon beslutas. 
b) MI har ett planerat möte senare i veckan med Acko Anckarberg och Edvin 

Bernhardsson. Några frågor att ta upp: God och nära vård - pengarna måste gå till 
bemanning. Skarpa bemanningssiffror behövs om hur omställningen fortskrider. 
Kompletterat med intervjuer i befolkningen om huruvida de kan namnge sin fasta 
läkarkontakt eller inte. 

 
Nästa möte 
2024-02-19 kl 19.45-21.15. 
 
Mötet avslutas 
Ordförande förklarade mötet avslutat. 
 
 

Vid protokollet Justeras 
 
 
Anders Lundqvist Magnus Isacson 
Facklig sekreterare Ordförande 
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